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O kríze fundamentálnej vedy začali v poslednom čase čoraz viac hovoriť aj samotní vedci.
Vedec  Timur  Timerbulatov,  doktor  ekonómie,  kandidát  vojenských  vied,  akademik
Akadémie geopolitických problémov, urobil pred niekoľkými rokmi toto vyhlásenie o stave
súčasnej fundamentálnej vedy:

„Nie je žiadnym tajomstvom, že už dlhší čas sa ozývajú hlasy, že súčasná fyzika má vážne
krízové   problémy.  A  nie  je  to  náhodné.  Koniec  koncov,  stále  používame  starú,
opotrebovanú kopu základných vedomostí, ktorá nebola aktualizovaná už viac ako sto
rokov. Zdá sa, že nastal čas zásadných zmien. Veda sa skutočne ocitla v kríze, pretože
moderná veda sa  nesnaží  odpovedať  na  otázky  „prečo?“  a  „ako?“,  ale  iba  sa  riadi
otázkami na zodpovedanie: „čo sa stane, ak.“

Bohužiaľ sa stalo, že súčasná veda je ďaleko od skutočnej predstavy o svete. Staviame jadrové
elektrárne, ale nevieme, ako funguje atóm. A to všetko je mimoriadne nebezpečné. Stačí si spomenúť
na Černobyľ, stačí si spomenúť na Fukušimu. Navyše výstavba jadrových elektrární je dosť drahá.
Keby sme však vedeli, ako atóm funguje, energiu by sme získali bezpečne a veľmi lacno…

Magnety používame už viac ako dva a pol tisíc rokov. Ale, bohužiaľ, nevieme, ako a prečo fungujú.
Staviame vodné elektrárne a používame elektrinu, ale v podstate nevieme, čo to je – elektrina … A
keby sme vedeli, čo je elektrina, ako funguje, tak by sme sa nezamotali do tých drôtov a káblov, z
ktorých ľudia trpia rôznymi chorobami a túto elektrickú energiu sme mohli prijímať a odovzdávať
vzduchom, ako to robil Nikola Tesla. Bolo by to lacné, bolo by to bezpečné a bolo by to správne.

Veľa toho nevieme. O našom spoločnom domove, o našom hlavnom domove – o Vesmíre nevieme
prakticky  nič.  Ale  tieto  základné  poznatky  môžu  urobiť  našu  civilizáciu  prosperujúcou.  A  dať
dlhovekosť a šťastný život každému človeku a celému ľudstvu.

Približne pred 1800 rokmi astronóm a matematik Claudius Ptolemaios predložil svoju geocentrickú
teóriu. V súlade s jeho teóriou bola stredom vesmíru Zem. A Slnko a ostatné planéty sa točili okolo
Zeme, aj celý Vesmír sa točil. Predstavte si: trvalo viac ako tisíc rokov, kým sa názory zmenili a bola
prijatá ďalšia teória – heliocentrická, ktorú navrhol Kopernik. Slnko sa stalo stredom vesmíru a Zem
a všetky planéty sa točili okolo neho.

Najzaujímavejšie je, že trvalo viac ako 100 rokov, kým vedecká komunita začalo počúvať Kopernika a
začala rozvíjať túto teóriu smerom, ktorý bol už bližšie k skutočnému obrazu, ktorý existuje okolo
nás.

Chcel by som sa spýtať otázku: Prečo si myslíte, že to trvalo viac ako 100 rokov? Myslím, že
na túto otázku sme už všetci odpovedali správne: v tých dávnych dobách nebolo toľko
časopisov, novín, telefónov, internetu, elektronickej pošty. Ale čo je najdôležitejšie, v tých
časoch neexistovala žiadna progresívne zmýšľajúca tlač.

Keby bola vtedy taká tlač, vedeli by sme to, čo nám vedci dávajú, implementovať oveľa skôr. A preto
naozaj veríme, že práve prostredníctvom médii sa môžeme postarať o svet, o náš spoločný domov
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zvaný „planéta Zem“. Budeme schopní vzbudiť záujem o problémy planéty, ľudí, ľudstva.“

Jednu z hlavných úloh rozvoja súčasnej vedy vidí vedec v presadzovaní a šírení nových
objavov a poznatkov, ku ktorým sa súčasná veda priblížila, a to aj v oblasti teórie éteru,
gravitácie, magnetizmu, jemnohmotných svetov a systému vzťahov medzi nimi. Toto všetko
je potrebné na to, aby sa ľudstvu otvoril iný, rozšírenejší obraz sveta, ďaleko za zastaranou
paradigmou.
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